



PACE Spring Session

Hearing on the protection of human rights defenders

Strasbourg , 14.04.2008 – On the fringe of the spring session of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), the assembly's Committee on Legal Affairs and Human Rights will hold a hearing on "the situation of human rights defenders in Council of Europe member states" on 17 April as part of the preparation of a report on the subject by Holger Haibach (Germany, EPP/CD).

"In some member states, human rights defenders have become the target of multifaceted repression, ranging from direct use of violence to more insidious measures such as administrative obstacles and restrictive laws or defamation campaigns," said Mr Haibach, pointing out that "very often no investigations are made into these attacks and no proceedings are instituted".

The precise aim of the hearing is to identify the problems and threats facing human rights defenders in the field, with the help of direct witnesses, and to consider what further action can be taken to protect them.

The hearing will be attended by Thomas Hammarberg, the Council of Europe Commissioner for Human Rights, and representatives of various NGOs (Human Rights Watch, Amnesty International, Front Line, Memorial and the Observatory for the Protection of Human Rights Defenders). The head of Memorial's Grozny office will describe the situation in the North Caucasus.

The hearing, which is open to the press, will take place from 8.30 to 10am in Room 10 of the Palais de l'Europe in Strasbourg.

[Programme for the hearing](#)

Session de printemps de l'APCE

Audition sur la protection des défenseurs des droits de l'homme

Strasbourg , 14.04.2008 – La Commission des questions juridiques et des droits de l'homme de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), à l'occasion de la session de printemps de l'APCE, organisera le 17 avril à Strasbourg, une audition sur « La situation des défenseurs des droits de l'homme dans les Etats membres du Conseil de l'Europe », dans le cadre de la préparation d'un rapport sur la question par Holger Haibach (Allemagne, PPE/DC).

« Dans certains Etats membres, les défenseurs des droits de l'homme sont devenus la cible d'une répression multiforme, certains étant confrontés à une violence directe, d'autres à des mesures plus insidieuses, comme le harcèlement juridique, les obstacles administratifs, ou encore les campagnes de diffamation » a déclaré M. Haibach, en soulignant que « bien souvent, ces attaques ne font l'objet ni d'enquêtes, ni de poursuites ».

L'audition a précisément pour objectif, grâce à des témoignages directs, d'identifier les problèmes et les menaces auxquels sont confrontés les défenseurs des droits de l'homme sur le terrain, et d'examiner les moyens de renforcer leur protection.

Elle réunira le Commissaire aux Droits de l'Homme du Conseil de l'Europe, Thomas Hammarberg, ainsi que des représentants de différentes ONG (Human Rights Watch, Amnesty International, Front Line, Memorial, l'Observatoire pour la protection des défenseurs des droits de l'homme). Le Chef du Bureau de Grozny de Memorial présentera notamment la situation dans le Caucase du Nord.

L'audition, ouverte à la presse, se déroulera au Palais de l'Europe à Strasbourg (salle 10) de 8h30 à 10h00.

[Programme de l'audition](#)